



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

02 JUNE / JUIN 2017

[> Version Française](#)



FOCUS

AEIDL at the European Fab Lab Festival

AEIDL attended the European gathering of the Fab Labs in Toulouse on 11-14 May 2017 to facilitate a roundtable on 'Fab Labs and rural Europe: state of the art and future options'.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Blue flag for EU bathing water sites >>](#)

[Asylum Detention in Europe: State of Play and Ways Forward >>](#)

[European Citizens' Initiative: Commission asks for feedback >>](#)

[EU Green Week 2017: 'Green jobs for a greener future >>](#)

[Commission proposes 2018 budget with focus on jobs, investments, migration and security >>](#)

[Europe on the Move: actions for a better mobility >>](#)

[Annual conference of the ESF Transnational Platform >>](#)

[Angry world leaders vow to defend climate pact after Trump pull-out >>](#)

[Making Social Europe a Reality for European Citizens >>](#)



WHATS NEW AT AEIDL?

All our publications in a few clicks

All publications to which AEIDL has contributed since 1992 can now be accessed directly on the AEIDL website.

[Read more >>](#)

Other news

SIC 2ND SUMMER SCHOOL (BOLOGNA, 27-30 JUNE)

Social Innovation Community (SIC) is holding its **2nd Summer School**, focusing on the topic **'Regions as Social Innovation Ecosystems? History, culture and institutions'**, in Bologna, Italy, on 27-30 June.

[Read more >>](#)

SIRCLe CLOSING EVENT (BRUSSELS, 29 JUNE)

The **SIRCLe Programme** received three years' funding from the EU to create a **curriculum** that is designed to support people in establishing **social enterprises**, or **transforming their work environments** in such a way as to enable them to

combine their care for the planet and for socially sustainable initiatives with the ability to make a living. **It is now time to share publicly stories and findings**, and the inspiration gathered from over **200 social entrepreneurs and intrapreneurs** who took part in the **12 Evoneers' Journey Pilot training programmes in six EU countries**.

[Read more >>](#)

UNUSUAL SUSPECTS FESTIVAL (LONDON, 14-16 JUNE)

'Unlikely Connections for Social Change' is the slogan of the **Unusual Suspects Festival**, a unique set of collaborative events, hosted by different organisations from a variety of sectors, across different venues in London. **It brings together people who would not usually meet**, despite sharing an enthusiasm for creating real **social change through collaboration**.

[Read more >>](#)

'BAD EU POLICIES' FORCE MIGRANTS TO RISK THEIR LIVES

NGO **Médecins du Monde** has criticised the **closure of the EU's borders**, which it says **has forced more migrants to take the most dangerous routes to Europe**, across the Mediterranean. ***EurActiv Spain reports***.

[Read more >>](#)

BREXIT AND THE EU BUDGET

The **Jacques Delors Institute**, the **Centre for European Reform** and **France Stratégie** have published the conclusions of two articles. One aimed to discuss the **cost of the "divorce bill" between the UK and the EU**. The other focused on the upcoming **negotiations on the EU's Multiannual Financial Framework**.

[Read more >>](#)

THE NEXT SOCIETY: SUPPORTING INNOVATION IN THE MEDITERRANEAN

A successful **launch**, in Greece, for **THE NEXT SOCIETY**, a **movement** gathering entrepreneurs, investors, corporates, public and private **innovation stakeholders in Europe and the Mediterranean**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL *asbl*

02 JUIN / JUNE 2017

[> English version](#)



FOCUS

L'AEIDL au Festival européen des Fab Labs

L'AEIDL était présente à la rencontre européenne des Fab Labs, à Toulouse (France), du 11 au 14 mai, pour animer une table ronde sur le thème «Fab Labs et Europe rurale: état des lieux et pistes pour l'avenir».

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Drapeau bleu pour les eaux de baignade >>](#)

[La rétention des demandeurs d'asile en Europe: état des lieux et pistes de réflexion >>](#)

[Consultation sur l'initiative citoyenne européenne >>](#)

[Green Week 2017: «Des emplois verts pour un avenir plus vert» >>](#)

[La Commission propose un budget 2018 axé sur l'emploi, les investissements, la migration et la sécurité >>](#)

[L'Europe en mouvement: mesures en faveur d'une meilleure mobilité >>](#)

[Conférence annuelle de la Plateforme transnationale du FSE >>](#)

[Un sursaut mondial condamne la sortie des USA de l'accord de Paris >>](#)

[Faire de l'Europe sociale une réalité pour les Européens >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Toutes nos publications en quelques clics

Toutes les publications auxquelles les équipes de l'AEIDL ont contribué depuis 1992 sont directement accessibles sur le site de l'AEIDL.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

[2ÈME UNIVERSITÉ D'ÉTÉ DE SIC \(BOLOGNE, 27-30 JUIN\)](#)

Social Innovation Community (SIC) tiendra sa deuxième université d'été à

Bologne (Italie) du 27 au 30 juin. Thème: «**Les régions et les écosystèmes d'innovation sociale – Histoire, culture et institutions**».

[Lire plus >>](#)

CLÔTURE DE SIRCLÉ (BRUXELLES, 29 JUIN)

Le programme **SIRCLé** a reçu un financement européen de trois ans pour créer une **formation** conçue autour de la **création d'une entreprise sociale** ou de la **transformation d'un environnement de travail** combinant respect de la planète, initiatives socialement durables et capacité de gagner sa vie. **Il est maintenant temps de partager l'expérience** et l'inspiration des quelque **200 entrepreneurs et intrapreneurs sociaux** qui ont participé aux 12 formations pilotes SIRCLé «**Voyage des Evonniers**» dans six pays de l'UE.

[Lire plus >>](#)

UNUSUAL SUSPECTS FESTIVAL (LONDRES, 14-16 JUIN)

Rassembler des acteurs et organisations de secteurs très divers œuvrant pour le **changement social** qui n'ont **pas l'habitude de se rencontrer** est le concept du **Unusual Suspects Festival** qui se tiendra à **différents endroits de Londres** du 14 au 16 juin.

[Lire plus >>](#)

LES POLITIQUES EUROPÉENNES POUSSENT LES MIGRANTS VERS DES ROUTES MORTELLES

La **fermeture des frontières européennes** pousse les migrants vers les routes **les plus dangereuses** pour traverser la Méditerranée, dénonce **Médecins du Monde**. Un **article d'Euroefe**.

[Lire plus >>](#)

LE BREXIT ET LE BUDGET DE L'UNION EUROPÉENNE

L'**Institut Jacques Delors**, le **Centre for European Reform** et **France Stratégie** publient les conclusions de deux articles. Le premier a étudié le «**coût du divorce**» entre le Royaume-Uni et l'Union européenne, le second les prochaines **négociations sur le cadre financier pluriannuel de l'UE**.

[Lire plus >>](#)

THE NEXT SOCIETY: SOUTENIR L'INNOVATION EN MÉDITERRANÉE

Lancement réussi en Grèce pour **THE NEXT SOCIETY**, un **mouvement** qui regroupe entrepreneurs, investisseurs, grands groupes, acteurs publics et privés de **l'innovation en Europe et en Méditerranée**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).